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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 15. března 2017 v ČRo v 13.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek, 

místopředsedové Rady ČRo, Petr Šafařík, Ervín Kukuczka, Miroslav Dittrich, členové 

Rady ČRo  

Omluveni: Ivan Tesař, Ivan Vodochodský, Michal Stehlík, členové Rady ČRo  

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání 

Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

 

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 22. 2. 2017 

 

3. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo - 6.minitendr + souhrnné info k analýzám 

 

4. Prix Bohemia Radio Olomouc – doprava, ubytování 

 

5. Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger, 

ředitel regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ;  
  -   Měsíční informace generálního ředitele za únor 2017 

  -   Spor o DPH; Novela zákona o DPH 

  -   Zpráva o výběru rozhlasových poplatků za rok 2016 

  -   Termín pro návštěvu Radia France v Paříži 

  -   Ekonomická redakce 

  -  Různé 

 

6.  Výroční zpráva o činnosti ČRo 2016 – aktuální stav 

 

7.  Stížnosti a podněty posluchačů   

 

8.  Různé – VZ na právní poradenství 

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen.  

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 22. 2. 2017 – k zápisu s upřesněním od P. Šafaříka již 

nebyly žádné připomínky. 

 

 

3) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo - 6.minitendr + souhrnné info k analýzám 

P. Šafařík informoval o stavu zadání k 6. minitendru, radní stanovili navržené maximální ceny 

jednotlivých analýz a shodli se na zadání a množství zkoumaného materiálu. Schůzka hodnotící 
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komise byla stanovena na 12. 4. od 16.30 hod. a lhůta na vypracování zakázky na 3 měsíce, aby 

analýzy byly k dispozici v srpnu tohoto roku.  

P. Šafařík navrhl se již zamýšlet nad tématy 7. minitendru, jako jedno z témat navrhl mediální 

reprezentaci debat kolem novely zákona o ochraně přírody a krajiny s důrazem na problematiku 

Národního parku Šumava, kdy by se mohla analyzovat i práce regionálních stanic ČRo Plzeň a ČRo 

České Budějovice, T. Kňourek s tématem souhlasil. J. Vejvoda ujasnil termíny zadávání, pokud budou 

témata zadána např. v červnu, analýzy by měly být k dispozici koncem tohoto roku a koncem roku by 

mohlo být zadáno téma podzimních voleb do PS. Přítomní radní se shodli, že do příštího jednání Rady 

se zamyslí nad tématy 7. minitendru a obecně nad dalším harmonogramem veřejné zakázky na 

analýzy, možnost posledního zadání analýzy bude v červnu 2018.  

 

4) Prix Bohemia Radio Olomouc – doprava, ubytování – H. Dohnálková vyzvala přítomné, aby 

potvrdili tajemnici termíny návštěvy Prix Radio Bohemia: 

E. Kukuczka přijede na festival již v pondělí 20. 3., J. Vejvoda bude účasten od úterý 21. 3. 2017. 

Ve středu 22. 3. pojedou vlakem v 9.37 hod z hlavního nádraží do Olomouce H. Dohnálková a M. 

Dittrich, P. Kňourek přijede zřejmě až večer, upřesní tajemnici do pátku 17. 3. 

P. Šafařík pojede 22. 3. v dřívějších hodinách, návrat do Prahy plánuje ve čtvrtek 23. 3. odpoledne. 

Tajemnice ještě zjistí účast od nepřítomného I. Vodochodského a zajistí vlakové jízdenky pro H. 

Dohnálkovou a M. Dittricha, popř. I. Vodochodského. 

Ve čtvrtek 23. 3. dopoledne je plánována návštěva ČRo Ostrava. 

 

5) Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ;  
  -   Měsíční informace generálního ředitele za únor 2017 – J. Vejvoda se dotázal na projekt Příběhy 

ČRo Radiožurnál – OKD, R. Zavoral přislíbil detailnější informace na příštím jednání Rady.  

  -   Spor o DPH; Novela zákona o DPH  - R. Zavoral uvedl  -  radní byli o vývoji této kauzy 

průběžně informováni, nyní GŘ předložil rekapitulaci celého sporu, má dva body, které spolu souvisí – 

rekapitulace sporu, který běží od roku 2006, Nejvyšší správní soud rozhlasu nevyhověl, a proto se ČRo 

rozhodl podat ústavní stížnost. Druhým bodem je dosavadní legislativní proces a možnosti jeho 

pokračování.  

  -   Zpráva o výběru rozhlasových poplatků za rok 2016 - R. Zavoral na úvod uvedl, že by byl rád, 

kdyby na březnové veřejné schůzi mohl o výběru referovat R. Kohout, ředitel Ekonomiky a správy 

formou prezentace, s čímž radní souhlasili. Bylo dohodnuto, že GŘ bude Radu pravidelně o výběru 

rozhlasových poplatků informovat v půlročních přehledech. J. Vejvoda vznesl dotaz, zda rozhlas 

výhledově počítá s úbytkem koncesionářů, mladí lidé spíše využívají nových technologií. R. Zavoral 

konstatoval, že mnohé mladé rodiny o zákonné povinnosti ani nevědí, poslech ČRo je možný přes 

různé platformy, na které zákon nepamatuje. Velký potenciál je u právnických osob, ale zde je 

omezená možnost výběru, jednorázové jsou i příjmy z pokut. Rozhlas má připraven řadu postupů, až 

bude připraven 5letý výhled ČRo, bude Rada s novými možnostmi výběru seznámena. T. Kňourek se 

dotázal, zda náklady na výběr zůstávají stále stejné, R. Zavoral odpověděl – náklady na výběr jsou 

velmi malé v porovnání s výnosy, vše je vymáháno vlastními silami a v podstatě se jedná jen o 

prostředky za poštovné. Je tu možnost výběru i třetí osobou, ale toto řešení se po zkušenostech v ČT 

nezdá příliš šťastné, navíc subjekt by musel být vybrán formou veřejné soutěže. Stávající situace je 

vyhovující, navíc rozhlas má i vlastní call centrum.     

 -   Termín pro návštěvu Radia France v Paříži - R. Zavoral informoval o oslovení Radio France, 

byl potvrzen termín návštěvy 20. - 22. 9. 2017, zahraniční oddělení ČRo zajišťuje další program. 

V plánu je i setkání s francouzským protějškem Rady ČRo. P. Šafařík navrhl, že by Rada mohla dodat 

témata, která by na setkání radní zajímala, bylo dohodnuto, že do konce dubna budou témata rozhlasu 

dodána a ten je pak postoupí francouzské straně.  

  -   Ekonomická redakce - R. Zavoral okomentoval dodaný materiál, zabývající se složením 

ekonomické redakce, T. Kňourek kvitoval založení této redakce a dotázal se, zda rozhlas počítá 

s novým ekonomickým pořadem? Z. Zavoral uvedl – na stanici Radiožurnál ne, tam se ekonomické 

příspěvky objevují v proudovém vysílání, na stanici Plus je pořad věnovaný ekonomice s názvem Řečí 

peněz.  
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  - Různé – M. Dittrich a H. Dohnálková poděkovali za organizaci a program plesu ČRo, ve srovnání 

s minulými roky byl na špičkové úrovni, pochválili aktivity SOČRu za celou sezónu, repertoár se 

přiblížil i posluchačům, kteří normálně vážnou hudbu neposlouchají. J. Vejvoda ocenil poslední 

koncert SOČRu a propojení slavných filmových melodií s ukázkami z filmů, byla by škoda tento 

projekt nezopakovat.  

R. Zavoral informoval – končí zpravodaj ČRo ve Velké Británii Jiří Hošek, který doplní stanici Plus, 

mimo jiné s pořadem Den podle Jiřího Hoška, v interním výběrovém řízení byl vybrán na post ve 

Velké Británii Jaromír Marek, který je dlouholetým členem redakce a působil jako „létají zpravodaj“ . 

Rozhlas dostal oficiální odpověď na prodej zámku v Přerově nad Labem od náměstka hejtmanky 

Středočeského kraje, kraj s nákupem nepočítá a o koupi se nebude zajímat. Výjimkou je předání 

nemovitosti za symbolickou 1 korunu, s čímž ČRo nesouhlasí. Do týdne bude vypsána veřejná soutěž 

na prodej, kde rozhodujícími faktory bude cena a záměr kupce, i když záměr nebude mít zásadní vliv, 

jelikož je zpětně nevymahatelný.  

Dále R. Zavoral informoval o veřejné zakázce na právní poradenství, v části zakázky pro Radu ČRo  

nepřišla žádná nabídka, důvody mohou být různé, je tedy na Radě, zda bude chtít zakázku vyhlásit 

znovu, možností je zjednodušit zadání, nebo zúžit požadavky zakázky. Rozhlas je připraven zakázku 

vyhlásit znovu společně s jednou částí zakázky pro ČRo, kde také nepřišly žádné nabídky.   

H. Dohnálková uvedla – Rada by nerada slevovala z kvalifikačních požadavků, ale zjednodušení 

zkušebních úkolů v rámci VZ asi bude nutné, rozhodně bude chtít zakázku znovu vypsat.  

R. Zavoral pozval radní na společnou večeři v rámci festivalu Prix Bohemia Radio ve středu 22. 3.  

v 18.30 hod v hotelu Theresian, radní rádi pozvání přijali. Ve čtvrtek 23. 3. je zajištěn mikrobus do 

studia ČRo Ostrava, odjezd je plánován na 9.30 hod. S radními pojede za vedení rozhlasu J. Menger a 

J. Havel, ve studiu bude k dispozici ředitel J. Podstata. R. Zavoral se omluvil z této návštěvy vzhledem 

k pracovním povinnostem. J. Vejvoda se dotázal, zda se bude festivalu účastnit nějaký zástupce 

z Visegrádské čtyřky. R. Zavoral odpověděl – celé pondělí 20. 3. bude věnováno setkání vedení 

veřejnoprávních médií, účast slíbili zástupci z Maďarska, Slovenska, Polsko by se mělo také zúčastnit, 

za ČT vedoucí programu M. Fridrich.  

P. Šafařík se dotázal na dříve zmíněný pořad ČRo Řečí peněz, jehož texty se objevují i v internetovém 

médiu Hlídací pes ‒ zda jsou texty relace ČRo internetovým médiem přebírány, či zda se jedná o 

nějakou spolupráci? R. Zavoral přislíbil zjistit danou skutečnost a uvedl, že např. rozhlasové hry se 

objevují na dalších 40 internetových serverech a v rozhlase je útvar, který tyto pirátské kopie 

monitoruje. J. Menger doplnil, že ale existují i formáty, kde je možno v podobě komprimovaného 

záznamu příspěvek na jakýchkoliv stránkách zveřejnit, je to součást propagace ČRo. Přítomní se 

následně shodli na tom, že v nyní probíraném případu jde zřejmě o něco jiného, když se jedná také o 

zveřejnění přepisů několika dílů relace.  

P. Šafařík se dotázal, zda by mohla Rada získat základní informace k anketě Vysílání Českého 

rozhlasu do zahraničí (Radio Praha), kterou připravil sám ČRo – kdy se konal sběr dat a jakou formou 

anketa proběhla, což vedení rozhlasu přislíbilo.  

P. Šafařík informoval o přípravě 6. minitendru na analýzy pro Radu ČRo, za Radu je příprava ve 

finální podobě a zadání bude zasláno určené kontaktní osobě, vedoucímu oddělení veřejných zakázek 

J. Hanibalovi. P. Šafařík uvedl ohledně podkladů poskytovaných analytikům v minitendrech, že v 

ranním proudovém vysílání ČRo Plus znějí komentáře (glosy), které jsou evidentně čtené. Dotázal se, 

jestli může ČRo dát k dispozici tyto texty i v písemné podobě, protože jde o část proudového vysílání, 

která bude předmětem několika analýz 6. minitendru.  Poskytnutí těchto písemných textů analytikům 

by podle P. Šafaříka jednak mohlo analýzy zlevnit, jednak by přispělo k rovnosti soutěže uchazečů, 

neboť jeden ze čtyř týmů je společností dodávající Českému rozhlasu písemné přepisy některých 

relací. R. Zavoral namítl, že podklady pro tyto glosy a komentáře mnohdy vypadají úplně jinak než 

výsledná zvuková nahrávka a žádat autory o písemný text by si vyžádalo další výdaje. Dle jeho názoru 

není důvod je zachovávat v psané formě, pro rozhlas je důležitý archiv ve zvukové stopě.  

 

6) Výroční zpráva o činnosti ČRo 2016 – aktuální stav - radní projednali aktuální stav zredigovaných 

částí – H. Donnálková informovala o ukončení úvodní 1. kapitoly, text bude radním zaslán, P. Šafařík 

ve spolupráci s H. Dohnálkovou dokončí kapitolu 3 a 5, všechny tyto 3 kapitoly budou radním 
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rozeslány tak, aby mohly být v pátek 17. 3. předány tajemnicí grafickému oddělení. T. Kňourek bude 

grafickou stránku zprávy dokončovat ve středu 22. 3.  

 

8) Stížnosti a podněty posluchačů  - T. Kňourek požádal radní o pomoc při sestavování odpovědí na 

stížnosti na příští veřejnou schůzi, jelikož bude zaneprázdněn dokončováním Výroční zprávy 

s grafickým oddělením, J. Vejvoda přislíbil se návrhům odpovědí ujmout.  

 

 

9) Různé – VZ na právní poradenství – H. Dohnálková informovala radní o veřejné zakázce na právní 

poradenství pro Radu ČRo – do vyhlášeného tendru se bohužel nepřihlásil žádný uchazeč. Navrhla 

vypsat zakázku znovu a upravit požadavky a podmínky, aby mohla být zakázka Českým rozhlasem 

vypsána znovu. Proběhla debata přítomných radních ohledně zadání veřejné zakázky, předsedkyně 

Rady osloví vedoucího oddělení veřejných zakázek J. Hanibala, jak moc nové vypsání spěchá, 

nicméně zašle všem radním stávající kritéria s návrhem úprav a žádá ostatní členy Rady o návrhy na 

zmírnění požadavků celé zakázky.  

Tajemnice Rady připomněla jednání dozorčí komise, které se bude konat v pátek 17. 3. od 10.30 hod. 

P. Šafařík připomněl témata pro jednání DK – Brexit a Půlstoletí s Cimrmanem a doporučil, aby se 

jimi DK dále zabývala, s čímž přítomní radní souhlasili.  

P. Šafařík upozornil na tabulku upřesněných afilací k analýze Mediální reprezentace prezidenta ČR 

Miloše Zemana, kterou předalo vedení ČRo s novým upřesněním, ale nejméně v jednom případě ‒ u 

O. Konráda ‒  se dle údajů na webu ČRo nejedná o externího spolupracovníka, proto P. Šafařík navrhl 

požádat znovu vedení ČRo o upřesnění. Poté by byla tabulka zveřejněna na webových stránkách Rady 

jako dodatek analýzy, s čímž přítomní radní souhlasili. 

P. Šafařík navrhl zveřejnit na webových stránkách Rady analýzu zahraničního vysílání ČRo zadanou 

ministerstvem zahraničí, kterou radní zaslal emailem, s čímž přítomní radní souhlasili. 

P. Šafařík dal v úvahu, zda na příští veřejné schůzi nepřijmout doporučující usnesení k Plánu činnosti 

ČRo na rok 2017, text usnesení bude radním předložen na příštím jednání Rady.  

Dále navrhl radním zanalyzovat vysílání ČRo k výročí začátku okupace 15. 3. 1939, připomněl 

stížnost posluchačky v minulém roce, kdy se rozhlas tomuto tématu téměř nevěnoval. J. Vejvoda 

navrhl přijmout usnesení, v němž by Rada požádala vedení rozhlasu, jak ČRo reflektovalo datum 15. 

3. 1939 ve vysílání, a to konkrétně ve zpravodajství dne 15. 3. a v publicistice v týdnu od 13. - 19. 3. 

2017. 

P. Šafařík navrhl umístit materiál od vedení ČRo, který radní obdrželi - Analýza k problematice 

mediální reprezentace návrhů na zdanění finančních náhrad církevních restitucí a souvisejících témat 

roku 2016 v pořadech ČRo ‒ také na webových stránkách Rady, s čímž přítomní radní souhlasili, 

doprovodný text P. Šafařík stejně jako ke zveřejnění analýzy zahraničního vysílání ČRo zašle 

tajemnici.  

P. Šafařík upozornil na to, že na webu Rady se zobrazují jen tiskové zprávy od podzimu 2015, což je 

problém, mj. protože v některých nyní nedostupných TZ jsou umístěny starší analýzy vzniklé 

z iniciativy a na zadání ČRo. Přítomní na místě ověřili, že se na webu nezobrazuje 2. stránka z nabídky 

tiskových zpráv, paní tajemnice nechá problém odstranit. 

Závěrem P. Šafařík připomněl schůzku hodnotící skupiny 6. minitendru dne 12. 4. 2017 v 16.30 hod. a 

vyzval členy hodnotící komise, pokud se nebudou moct zúčastnit, aby si zajistili náhradníka. Z radních 

se jedná o kol. H. Dohnálkovou, T. Kňourka a I. Vodochodského. 

 

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

březen   29. 3.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

duben   12. 4.  13.00 jednání předsednictva     

  26. 4.  10.00 jed. předsednictva + 14.00 veřejná schůze 
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květen   17. 5.  13.00 jednání předsednictva     

              31. 5.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

červen   14. 6.  13.00 jednání předsednictva     

              28. 6.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze  

 

  

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 

 


